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Spørgsmål:
”Ministeren bedes redegøre for udviklingen i den gennemsnitlige sagsbehand-
lingstid i vurderingsankenævnene fordelt på sagstyper fra 2002 og op til og med i 
dag?”

Svar:
Ankecentret har været ansvarlig for sekretariatsbetjeningen af vurderingsanke-
nævnene siden 1. november 2005, men først fra 1. juli 2006, hvor en ny nævns-
periode begyndte, er der lavet statistiske opgørelser.

Sagsbehandlingstiden på de afsluttede sager opgøres selvstændigt for henholds-
vis klager over de ordinære vurderinger og genoptagelsessager vedr. fradrag for 
forbedringer, de såkaldte FFF-sager.

Det er ikke muligt at lave en opgørelse over den gennemsnitlige sagsbehand-
lingstid på afsluttede FFF-sager forud for 2009, da der ikke eksisterer fyldestgø-
rende data på området. 

Ankecentret opgør sagsbehandlingstiden på afgjorte sager (eksklusiv sager, der 
har været berostillede og eksklusiv sager, der er tilbagekaldt). 

Sagsbehandlingstiden opgøres i måneder og fremgår af nedenstående tabel:

År FFF-sager Ordinære vurderingssager

01.07.2006 – 31.12.2007 6,3

2008 7,6

2009 33,0 12,0

2010 30,9 19,0

Stigningen i sagsbehandlingstiden vedr. de ordinære vurderinger skal ses i lyset 
af de mange modtagne klager over ejendomsvurderingen for 2007, som blev 
modtaget i 2008.


